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Notes to the Financial Statements 財財務務報報表表附附註註 
FOR THE YEAR ENDED 31 MARCH 2021 截至二零二一年三月三十一日止年度

4. BANK BALANCES 4. 銀銀行行結結餘餘

Bank balances comprise cash and short-term deposits with an original 
maturity of three months or less and time deposits of HK$14,128,000 
(2020: HK$14,980,000) with an original maturity over three months.
Bank balances and time deposits carry interest at market rates which
ranged from 0.001% to 1.82% (2020: 0.001% to 2.5%) per annum.

銀行結餘包括現金及原定到期日為三個月或

以內的短期存款，以及原定到期日超過三個

月之定期存款 14,128,000 港元（二零二零

年：14,980,000 港元 。銀行結餘及定期存款

的利息根據每年 0.001%至 1.82%之間（二零

二零年：0.001% 至 2.5%）的市場利率計算。

5. AMOUNT DUE TO THE TRUSTEE 5. 應應付付受受託託人人款款項項

The amount represents administrative service expenses payable to
the Trustee, details of which are set out in note 6.  The amount is
unsecured, interest-free and repayable on demand.

該金額為應付受託人的行政服務支出，詳情

載於附註 6。此金額為無抵押、免息及按需償

還。

6. RELATED PARTY TRANSACTIONS 6. 關關聯聯方方交交易易

During the year, the Fund incurred administrative service expenses
amounted to HK$1,151,513 (2020: HK$643,226) for the
administrative service and office support (comprising salary costs and 
attributable overheads) provided to the Fund.  The recharge by the
Trustee is in accordance with the provision of the Trust Deed
governing the Fund and approved by both the Trustee and the Board 
of Administrators of the Fund.

年內，基金就獲提供的行政服務和辦公室支

援（包括薪金支出及相關的日常開支）須支

付行政服務支出 1,151,513 港元（二零二零

年：643,226 港元）。該受託人的再收費乃根

據信託聲明中的規限基金之條款，並經受託

人與基金執行委員會批核。

7. CAPITAL RISK MANAGEMENT 7. 資資本本風風險險管管理理

The capital structure of the Fund consists of capital from the HKSAR. 基金的資本由香港特區政府注入的資本組

成。

The HKSAR has granted a sum of HK$10 million as additional capital 
to the Fund during the year ended 31 March 2019.  The Board of 
Administrators of the Fund manages the Fund's capital to ensure that 
the Fund will be able to continue as a going concern.  The overall 
strategy of capital management remains unchanged from prior year. 

於截至二零一九年三月三十一日止年度，香

港特區政府再次撥款一千萬港元作為基金資

本。基金執行委員會對基金資本進行管理，

以確保基金能夠持續經營。資本管理之整體

策略與去年相同。

8. FINANCIAL INSTRUMENTS 8. 金金融融工工具具

a. Categories of financial instruments 甲 金融工具類別

2021 
二零二一年

2020 
二零二零年

HK$ 
港元

HK$ 
港元

Financial assets 金金融融資資產產

Amortised cost 攤銷成本 15,778,439 16,392,678 
════════ ════════ 

Financial liabilities 金金融融負負債債

Financial liabilities at amortised cost 以攤銷成本計量的金融負債 1,438,534 809,773 
════════ ════════ 
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Notes to the Financial Statements 財財務務報報表表附附註註 
FOR THE YEAR ENDED 31 MARCH 2021 截至二零二一年三月三十一日止年度

8. FINANCIAL INSTRUMENTS - continued 8. 金金融融工工具具 續續

b. Financial risk management objectives and policies 乙 金融風險管理目標及政策

The Fund's major financial instruments include interest
receivables and bank balances and cash, account payables and
amount due to the Trustee.  Details of these financial instruments 
are disclosed in respective notes.  The risks associated with these 
financial instruments and the policies on how to mitigate these
risks are set out below.  The Board of Administrators of the Fund
manage and monitor these exposures to ensure appropriate
measures are implemented on a timely and effective manner.

基金的主要金融工具包括應收利息及銀

行結餘和現金、應付賬款及應付受託人

款項。該等金融工具的詳情已於相應附

註中予以披露。與該等金融工具相關的

風險及如何緩解該等風險的政策載於下

文。基金的執行委員會管理並監督該等

風險，以確保及時及有效地採取適當措

施。

Credit risk and impairment assessment 信貸風險及減值評估

As at 31 March 2021 and 2020, the Fund's maximum exposure to
credit risk which will cause a financial loss to the Fund due to
failure to discharge an obligation by the counterparties arises
from the carrying amount of the respective recognised financial
assets as stated in the statement of financial position.

於二零二一年及二零二零年三月三十一

日，基金的最大信貸風險（由於交易對

手未能清償債務將對基金造成財務損

失）源自於財務狀況表呈列的相應已確

認金融資產的賬面值。

In order to minimise the credit risk, the Board of Administrators
of the Fund reviews the recoverable amount of each individual
receivable item at the end of the reporting period to ensure that
adequate impairment losses are made for irrecoverable amounts. 
In addition, the Fund performs impairment assessment under ECL 
model upon application of HKFRS 9 on receivable balances
individually.  In this regard, the Board of Administrators of the
Fund consider that the Fund's credit risk is significantly reduced.

為了盡量降低信貸風險，基金的執行委

員會於報告期末檢視各項應收項目的可

回收金額，以確保為不可回收的金額作

出足夠的減值虧損。此外，基金在應用

《香港財務報告準則》第 9 號後依據預

期信貸虧損模式對個別應收結餘進行減

值評估。就此而言，基金執行委員會認

為基金的信貸風險大大降低。

The credit risk on interest receivables and bank balances are
limited because the counterparties are banks with high credit
ratings assigned by international credit-rating agencies.

由於交易對手為獲國際信貸評級機構授

予較高信貸評級的銀行，因此應收利息

和銀行結餘的信貸風險有限。

Market risk 市場風險

Interest rate risk 利率風險

The Fund has no significant interest rate risk as it does not have
any interest-bearing financial assets or financial liabilities other
than cash placed with financial institutions.

由於基金並無任何附息金融資產或存放

在金融機構的現金之外的金融負債，因

此基金並無重大利率風險。

Liquidity risk 流動性風險

The Fund is exposed to minimal liquidity risk as the Board of
Administrators closely monitors its cash flow.

執行委員會會密切監察其現金流量狀

況，故基金承受的流動資金風險已降至

最低。

The earliest date on which the undiscounted cash flows of 
financial liabilities, representing non-interest bearing financial 
liabilities of the Fund, can be required to pay is 3 months or less. 

基金的金融負債未貼現現金流量以無息

金融負債顯示，而最早付款日期為三個

月或以內。

c. Fair value measurements of financial instruments 丙 金融工具之公平值計量

The Board of Administrators of the Fund considers that the
carrying values of financial assets and financial liabilities
recognised in the financial statements approximate their fair
values.

基金執行委員會認為，在財務報表中確

認的金融資產及金融負債之賬面值與其

公平值相若。
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